
PROTOKÓŁ nr II/2014 

z II Sesji Rady Gminy Granowo, która odbyła się w dniu 15 grudnia 2014r.  w sali Urzędu 

Gminy w Granowie. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 15 grudnia 2014r. o godz.13
00

. 

Zakończono w dniu 15 grudnia 2014r. o godz. 14
20

. 

Na ogólną liczbę 15 radnych, w sesji wzięło udział 15 radych. 

 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni: --------------------- 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: ------------------------- 

 

Spoza Rady udział w sesji wzięli: 

1. Zbigniew Kaczmarek  - Wójt Gminy 

2. Hanna Kaczmarek  - Sekretarz Gminy 

3. Agnieszka Chojnacka  - Skarbnik Gminy 

4. Zaproszeni goście  - wg listy obecności 

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

6. Informacja Wójta o stanie Gminy. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a)       zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Granowo, 

b)      zmiany uchwały budżetowej na rok 2014, 

c)      uhonorowania pamięci mieszkańców Gminy Granowo biorących udział                 

w Powstaniu Wielkopolskim. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie sesji. 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji: 

1. Uchwała Nr II/6/2014. 

2. Uchwała Nr II/7/2014. 

3. Uchwała Nr II/8/2014. 
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Przebieg obrad II Sesji Rady Gminy Granowo 

 

Ad.1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Stefan Bielawski otworzył posiedzenie, powitał Wójta Gminy 

Pana Zbigniewa Kaczmarka, radnych sołtysów poszczególnych wsi i wszystkich 

zaproszonych gości. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski stwierdził na podstawie listy obecności, że udział w 

posiedzeniu bierze 14 radnych, nieobecna jest radna Irena Ratajczak, a zatem Rada jest 

władna do podejmowania uchwał. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu, lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad.2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

6. Informacja Wójta o stanie Gminy. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a)       zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Granowo, 

b)      zmiany uchwały budżetowej na rok 2014, 

c)      uhonorowania pamięci mieszkańców Gminy Granowo biorących udział                 

w Powstaniu Wielkopolskim. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie sesji. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porządku. 

 

Ad.3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
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Przewodniczący przedstawił najważniejsze tematy z poprzedniej sesji. 

Protokół nr I/2014 z I Sesji VII kadencji  Rady Gminy Granowo wyłożony był do wglądu  w 

biurze rady.  

Radni nie wnieśli uwag do treści protokołu, wobec czego Przewodniczący Rady Stefan 

Bielawski poddał przyjęcie protokołu pod głosowanie. 

W tej chwili na salę obrad przybyła radna Irena Ratajczak. 

Aktualna liczba radnych biorąca udział w posiedzeniu 15. 

Nad przyjęciem protokołu głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem protokołu 

głosowało 14 radnych, przeciwko-0, wstrzymał się 1 radny. 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad.4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt Zbigniew Kaczmarek przedstawił sprawozdanie. 

Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

Pytań do przedstawionego sprawozdania nie było. 

 

Ad.5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

 

Radna Krystyna Kasperek zapytała co z wykupem gruntu przy Orliku, który do tej pory nie 

został sprzedany. 

Wójt Zbigniew Kaczmarek odpowiedział, że była w tej sprawie podjęta stosowna uchwała. O 

wykup tego gruntu wnioskował właściciel nieruchomości położonej przy tym gruncie, 

właściciel wycofał się. Teren ten zostanie obsiany trawą. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski zaproponował, aby wrócić ponownie do tego tematu.  

 

Ad.6. Informacja Wójta o stanie Gminy. 

 

Wójt Zbigniew Kaczmarek przedstawił informację o stanie Gminy. 

Informacja Wójta o stanie Gminy stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Pytania do przedstawionej informacji: 

Radna Krystyna Kasperek zapytała o wypłacane dodatki mieszkaniowe, czy są to dodatki 

jednorazowe czy stałe? 
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Wójt Zbigniew Kaczmarek odpowiedział, że wypłata dodatków mieszkaniowych to część 

zadań, które Gmina realizuje jako zadania zlecone. 

Zastępca Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Granowie Pani Natalia Kałek 

dopowiedziała, że dodatki mieszkaniowe wypłacane są w zależności od tego jak jest zawarta 

umowa między właścicielem mieszkania a wynajmującym. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Granowo 

Skarbnik Agnieszka Chojnacka wyjaśniła, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

dotyczą głównie tego co jest zmieniane w uchwale budżetowej. Dotyczy to dostosowania 

dochodów, ich zwiększenie o kwotę 346 865,76zł. oraz zmian dochodów bieżących i 

majątkowych, aby było to spójne z uchwałą budżetową. Jest to aktualizacja otrzymanych 

dotacji, dostosowanie wartości do uchwały budżetowej czyli zwiększenie wydatków o kwotę 

346 865,76zł. Kolejność  lat prognozowanych od 2014 do 2025 nie ulega zmianie. Zmienia 

się załącznik dotyczący przedsięwzięć, skorygowano limit zobowiązań do kwoty 160 392zł. 

dla przedsięwzięcia pod nazwą : „Wsparcie techniczne OSP w Granowie, poprzez zakup 

średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego”. Wprowadzono nową umowę wieloletnią na 

zadanie dotyczące kompleksowej obsługi w zakresie utrzymania aplikacji internetowej, 

umowa ta jest podpisana na lata 2014-2017, limit na te lata to 2 769zł. 

Pytania do przedstawionej uchwały: 

Radny Marian Kaczmarek zapytał czy przewidywane jest zaciągnięcie kredytu w kolejnych 

latach? 

Skarbnik Agnieszka Chojnacka wyjaśniła, że ta prognoza nie wyklucza zaciągnięcia kredytu, 

nie wiadomo jakie inwestycje będą realizowane. WPF nie zakłada konkretnie, że w danym 

roku będzie zaciągnięte kolejne zobowiązanie. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr II/6/2014 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Granowo stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

b) zmiany uchwały budżetowej na rok 2014 

Zmiany do uchwały budżetowej przedstawiła Skarbnik Agnieszka Chojnacka: 

1. W związku z zaewidencjonowaniem wyższych dochodów od planowanych, zwiększa 

się dochody w rozdziale – Dowożenie uczniów do szkół o kwotę 3 500zł. 
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2. Dokonuje sie korekty błędnie zaplanowanych dochodów w rozdziale - Przedszkola o 

kwotę 2 000zł., oraz w rozdziale Wpływy i wydatki związane z gromadzeniem 

środków z opłat produktowych o kwotę 1500zł. 

3. Zwiększa się plan wydatków majątkowych na następujących zadania inwestycyjne: 

 Budowa dróg dojazdowych do gruntów rolnych o kwotę 30 000zł., droga w 

Drużyniu 

 Budowa drogi w miejscowości Dalekie o kwotę 20 140zł., 

 Oświetlenie ulic w Granowie o kwotę 5 000zł. 

4. Dokonuje się przeniesienia planu wydatków majątkowych w ramach realizacji zadania 

budowy ścieżki rowerowej Kubaczyn-Drużyń w związku z dostosowaniem planu 

wydatków finansowych ze środków unijnych w kwocie 40 600zł. 

5. W celu prawidłowego funkcjonowania jednostek dokonuje się przeniesienia planu 

wydatków między paragrafami w ramach działów urząd gminy, OSP, OPS, 

utrzymanie zieleni. 

6. W związku z obniżeniem stóp procentowych od udzielonych kredytów, zmniejsza się 

plan wydatków przeznaczonych na obsługę długu Gminy Granowo o kwotę 90 000zł. 

7. W związku z niższym wykonaniem planu wydatków w rozdziale Oświetlenie ulic, 

placów i dróg o kwotę 20 000zł. 

8. Zwiększa się plan dotacji dla Stowarzyszenia "Wspólnie z pasją" na prowadzenie 

niepublicznego przedszkola oraz niepublicznej szkoły podstawowej o kwotę 45 540zł. 

9. Zwiększa się plan wydatków bieżących w rozdziale Szkoły podstawowe o kwotę 

10 000zł., z przeznaczeniem na remont pomieszczeń budynku Szkoły Podstawowej w 

Bielawach. 

10. Na wniosek kierownika ZGK w związku ze zwiększeniem przychodów z tytułu opłat 

za dostawę wody, zwiększa się plan przychodów samorządowego zakładu 

budżetowego o kwotę 40 000zł. i przeznacza się ją na zakupy inwestycyjne: 

 Zakup osprzętu do samochodu: pług do odśnieżania, piaskarka – 14 000zł., 

 Zakup kosiarek do zieleni – 6 000zł., 

 Remont ciągnika 15 000zł. 

11. Dokonuje się przeniesienia planu wydatków w ramach zadań realizowanych przez 

jednostki pomocnicze w ramach środków sołeckich. 

 Pytania do przedstawionej uchwały: 
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1. Radny Henryk Pawlak zapytał odnośnie pkt 4,  związku z dostosowaniem planu 

wydatków finansowych ze środków unijnych w kwocie 40 600zł. Inwestycja jest już 

zrealizowana. Czy to oznacza, że środki unijne nie były w takiej wysokości jak 

zakładano? 

Skarbnik Agnieszka Chojnacka odpowiedziała, że w planie finansowym był przyjęty plan w 

kwocie z kosztorysu inwestorskiego. Był on wyższy niż podpisana umowa na wykonanie tego 

zadania, jeśli chodzi o część unijną. Projekt ma sens, jeśli ścieżka rowerowa jest połączona z 

miejscowością. Projekt zakłada ścieżkę poza miejscowością w kierunku Drużynia, należało 

tam zrobić część chodnika w miejscowości Kubaczyn, aby tą ścieżkę połączyć z 

miejscowością. Tej części chodnika nie było w projekcie i dlatego należy tą kwotę przyjąć do 

budżetu, ale nie z paragrafami dotyczącymi projektów unijnych. W projekcie nie było także 

kosztów kosztorysu i nadzoru inwestorskiego. 

Wójt dopowiedział, że PROW zakłada budowę ścieżki między miejscowościami. Budowa 

tego chodnika to połączenie ze ścieżką rowerową. 

Radny Henryk Pawlak uważa, że kiedy była mowa o finansowaniu chodników przy drogach 

powiatowych, to nie było pieniędzy w budżecie, a na ten fragment pieniądze są. Radny 

Pawlak uważa, że trzeba wszystkich traktować jedną miarą. 

2. Radna Krystyna Kasperek poprosiła o wyjaśnienie dodatkowych pieniędzy na oświatę 

i wychowanie  w wysokości 55 540zł. Czy te pieniądze to wyrównanie subwencji, czy 

pochodzą z obsługi długu publicznego? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że jest to wyrównanie dotacji. Plan dotacji dla szkoły 

stowarzyszeniowej jest uzależniony od liczby uczniów w danym roku. Na początku roku 

przyjmowana jest kwota na dotychczasowym poziomie, ponieważ metryczka znana jest w 

marcu. Kwota zwiększenia wynika z weryfikacji w ciągu roku, nie są to dodatkowe środki, są 

to środki z subwencji. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych,  przeciwko – 0, wstrzymał się 1 radny. 

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr II/7/2014 w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na rok 2014 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

c) uhonorowania pamięci mieszkańców Gminy Granowo biorących udział                 

w Powstaniu Wielkopolskim 
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Wójt Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, że podjęcie tej uchwały uhonoruje zmarłych 

Powstańców, poprzez upamiętnienie miejsc gdzie spoczywają. W kompetencji Rady Gminy 

jest ustanowienie medalu, który w sposób uroczysty będzie przekazany rodzinom 

Powstańców w dniu 5 stycznia 2015r., oraz  będzie umiejscowiony w trzech miejscach 

pamięci w Granowie. W dniu dzisiejszym odbyło się spotkanie reaktywujące Koło Pamięci 

Powstańców Wielkopolskich, które chce kultywować pamięć o Powstaniu Wielkopolskim. 

Przewodniczącym Koła został Dyrektor ZSP Pan Ryszard Grajek. Medal zostanie przekazany 

także rodzinom, których groby Powstańców są na cmentarzu w Słupi. Uchwała ma zasięg 

gminy, ponieważ tylko taki zasięg może mieć. 

Dyrektor ZSP Ryszard Grajek dopowiedział, że medal ten jest z orłem, takim samym jaki 

szkoła ma na swoim sztandarze. Medal będzie miał 10 cm średnicy, zostanie wykonany ze 

stopu cynku w kolorze brudnego złota. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych. Głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr II/8/2014 w sprawie uhonorowania pamięci 

mieszkańców Gminy Granowo biorących udział w Powstaniu Wielkopolskim stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad.8. Wolne głosy i wnioski. 

 

Radny Andrzej Kaczmarek zapytał czy jeśli rodziny Powstańców nie będzie stać na 

poniesienie kosztów związanych z zamontowaniem medalu na grobie, czy może zwrócić się 

do gminy o pomoc z tej sprawie? 

Wójt odpowiedział, że nie może nakazać rodzinom umieszczenia tego medalu na grobie. 

Koszt przymocowania nie jest raczej zbyt duży. Gmina nie chciałaby za bardzo ingerować w 

to. Na pewno gmina poniesie koszty związane z przymocowaniem trzech medali w miejscach, 

którymi się opiekuje. 

Radny Henryk Pawlak podziękował za położenie chodnika w Kotowie. W funduszu sołeckim 

na ten chodnik było zaplanowane 3 800zł., kostki przywieziono za 1 620zł., robociznę 

wyceniono na 10 875zł. Czy to są jakieś wirtualne pieniądze? Kostka już się nie należy dla 

Kotowa, bo budżet został przekroczony. Radny Henryk Pawlak poprosił o zajęcie stanowiska 

w tej sprawie. Czy ZGK dostanie od gminy te pieniądze za robociznę? 
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Wójt Zbigniew Kaczmarek odpowiedział, że na chodnik w Kotwie była dotacja z gminy na 

10 000zł., Powiat nie dołożył nic, sołectwo dołożyło 3800zł. Robocizny za darmo nikt nie 

zrobi. 

Skarbnik Agnieszka Chojnacka dopowiedziała, że Gmina zapłaci ZGK koszty robocizny, 

który wystawi fakturę na to zadanie, nie ma żadnych wirtualnych pieniędzy. 

Radny Henryk Pawlak zapytał czy wszystkie miejscowości są obciążane za usługi ZGK? 

Sołtysi stwierdzili, że koszty robocizny uzależnione są np. od tego jaki jest krawężnik. 

Kierownik ZGK pan Grzegorz Hamrol wyjaśnił, że Zakład Gospodarki Komunalnej opiera 

się o trzy dochody: ze sprzedaży wody, oczyszczania ścieków, z wszelkich innych prac, za 

które płaci gmina np. koszenie. 

Sołtys wsi Granowo Pan Zygmunt Kubel poruszył sprawę ogłoszeń na słupach 

energetycznych, których po terminie nikt nie zdejmuje. 

Radny Marian Kaczmarek wnioskuje o regulację czasu oświetlenia w miejscowości Drużyń. 

Radny Wojciech Kalemba wnioskuje o przełożenie 2 metrów chodnika przy ulicy 

Powstańców Wlkp. na wysokości Państwa Woźniak. 

Dyrkeotr ZSP w Granowie pan Ryszard Grajek, zaprosił wszystkich obecnych na uroczystą 

mszę 5 stycznia 2015r. o godz. 11.00, która powiązana jest z obchodami Dnia Patrona. 

Ponadto Przewodniczący Rady przedstawił pismo zachęcające do przystąpienia do 

Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolskich.  

Radni nie wyrazili chęci przystąpienia do w/w Stowarzyszenia. 

 

Ad. 9. Zakończenie sesji. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Stefan Bielawski zamknął obrady II 

sesji VII kadencji Rady Gminy. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

      Protokółowała      Przewodniczący Rady Gminy 

 

Ilona Hertig-Kruszona 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu: 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności zaproszonych gości. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja Wójta o stanie Gminy. 

5. Uchwała Nr II/6/2014 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Granowo. 

6. Uchwała Nr II/7/2014 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2014. 

7. Uchwała Nr II/8/2014 w sprawie uhonorowania pamięci mieszkańców Gminy 

Granowo biorących udział w Powstaniu Wielkopolskim. 

 


